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Riešenie zápachu 
v Horných 
Ozorovciach

Snem ZMOS-u: 
Miestnu územnú 
samosprávu aj 
verejnú správu 
je potrebné 
zreformovať

Krajským víťazom 
súťaže Mladý 
záchranár civilnej 
ochrany družstvo 
ZŠ Školská

Absolventi prišli 
po šesťdesiatich 
rokoch do školy, 
ktorej už niet

Fantázia! 
Basketbalisti 
starší žiaci opäť 
vicemajstrami 
Slovenska

Tanečné štúdio 
Dancando obhájilo 
prvé miesto 
na Slovensku

O multižánrovom 
festivale Tu žijem 2018! 

v piatok 1. júna viac 
v štvorstranovej prílohe! 

Neprehliadnite!

Malí bánovskí športovci „oslávili“ Medzinárodný deň detí v predstihu 

Športová olympiáda detí materských škôl

Rekonštrukcia ciest sa rozbehne už v júni

I  preto sa už tradične 
každý rok uskutočňuje 
olympiáda detí materských 
škôl  okresu Bánovce nad 
Bebravou. Tohto roku sa 
22. olympiáda už tradične 
konala pod záštitou pri-
mátora mesta v  areáli ZŠ 
Partizánska. 

Na  úvod olympijská 
hymna, slávnostný nástup 
družstiev v  pestrých 
olympijských tričkách 
a šiltovkách, privítanie hostí 
a  súťažiacich. Za  mesto 
prijali pozvanie zástupkyňa 
primátora mesta Dana 
Švecová, ktorá sa deťom 
prihovorila povzbudivými 
slovami, prednostka MsÚ 
Alexandra Gieciová, pra-
covníci Spoločného škol-
ského úradu. Po  zapálení 
olympijského ohňa, vztý-
čení olympijskej zástavy 
a  zložení olympijského 
sľubu, zaručujúceho hru 
fair-play, 142 súťažiacich 
detí zo 17 materských škôl 
sa rozdelilo do  športových 
družstiev. Súťažili päť 
a  šesťročné deti v  šiestich 
športových disciplínach 
– beh na 30 m, beh cez pre-
kážky, hod do  diaľky, skok 
do  diaľky, jazda na  kolo-
bežkách medzi prekážkami, 
člnková štafeta.  

Malí športovci prišli 
na  olympiádu s  veľkým 
cieľom nielen sa zúčastniť, 
ale i vyhrať pre seba medailu, 
hodnotnú cenu a  pre svoju 
materskú školu tú najcen-

nejšiu výhru - pohár pri-
mátora mesta. Každé z  detí 
sa snažilo podať čo najlepší 
výkon, aby mohlo stáť 
na  stupni víťazov, ale mohli 
sa tam postaviť len tí naj-

lepší. Víťazi boli odmenení 
vecnými cenami, diplomom 
a  medailou. Aby nikto 
neodchádzal z  olympiády 
smutný, každý účastník 
dostal medailu, olympijskú 

mafinku a  sladkú odmenu. 
Pre organizačný olympijský 
tím boli všetci víťazi a satis-
fakciou pre nás všetkých bola 
neskutočná snaha, usmiate 
a  šťastné tváričky našich 
malých športovcov. Pri špor-
tovej hre mali deti možnosť 
tešiť sa z víťazstva, no zároveň 
sa naučili prijať porážku a sil-
nejšieho partnera si zobrať 
za  vzor. Najlepšia materská 
škola si odniesla putovný 
pohár primátora. Tento rok 
to bola Materská škola 9. 
mája, ktorá získala 9 medailí 
(19 bodov). Na  druhom 
mieste bola Materská škola 
Hronského s  8 medailami 
(17 bodov), na  treťom 
Materská škola Komenského 
so 6 medailami (10 bodov). 
Tohtoročná olympiáda sa 
vydarila i  vďaka slnečnému 
počasiu, organizátorom 
- členkám sekcie telesnej 
výchovy, telocvikárom, 
vedeniu ZŠ Partizánska. 
Poďakovanie patrí i  mestu, 
ktoré olympiádu finančne 
podporilo. Treba len dúfať, že 
olympiáda prispela k  tomu, 
aby sa u detí vzbudil záujem 
o šport a pohyb a myšlienka 
zrodená pred 22 rokmi bude 
pokračovať v takejto úžasnej 
podobe i v ďalších rokoch. 
 Text a foto: MŠ Hronského

V  závislosti od  zís-
kania všetkých vyjadrení 
dotknutých správcov 
sietí, ako aj Okresného 
dopravného inšpektorátu, 
by mali práce začať už 
v  prvých týždňoch júna 
2018. V  zmysle predbež-
ného harmonogramu prác 
pôjde o rekonštrukcie ulíc 
K priehrade, Novomeského 
a  Husitská nová. V  prie-
behu júla budú nasledovať 

ulice Moyzesova,  Matice 
slovenskej a  Alexandra 
Dubčeka. V  auguste budú 
rekonštruované ulice 
Hollého a  Mojmírova. 
Práce na  „hlavnom ťahu“ 
na  uliciach A. Hlinku 
a  Sládkovičova sú naplá-
nované priebežne, pričom 
s  úpravami chodníkov sa 
začne počas júna a opravy 
vozovky budú realizované 
počas prázdnin. 

Z  uvedených dôvodov 
budú nutné dopravené 
obmedzenia, preto prosíme 
najmä vodičov o  trpez-
livosť a  rešpektovanie 
dočasných zmien v cestnej 
premávke. O  presných 
termínoch prác, prípad-
ných uzáverách alebo 
obchádzkových trasách, 
bude mesto občanov včas 
informovať.

 Tlačová správa mesta

D esiateho mája 2018 bol 
úspešne ukončený päťmesačný 

proces výberu dodávateľa na stavbu 
Rekonštrukcia komunikácií na území 
mesta Bánovce nad Bebravou. Víťazným 
uchádzačom sa stala spoločnosť 
Eurovia, a.s. Košice, ktorá v uvedený deň 
podpísala s mestom záväznú zmluvu.

O pár dní oslávia naše deti svoj sviatok. Malí športovci z bánovských materských škôl ho 
„oslávili“ v predstihu na svojej tradičnej olympiáde – pohybom... Na foto je družstvo škôl-
károv z Materskej školy 9. mája so svojimi učiteľkami s putovným primátorským pohárom, 
ktoré získalo najviac medailí...

P ohybové aktivity a športové súťaže majú nezastupiteľné miesto v predprimárnej edukácii. 
Telesným pohybom sa upevňuje zdravý vývoj dieťaťa a spoločne organizované aktivity podporujú 

kolektívne cítenie, pocit spolupatričnosti, zdravé sebavedomie, či motiváciu k výkonu. 
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Ad: SOM občan, mám názor... Výzva na ospravedlnenie

Stanovisko redakčnej rady 
Bánovských novín

Absolventi prišli po šesťdesiatich rokoch do školy, ktorej už niet

V  19. čísle Bánovských 
novín bola uverejnená 
reakcia pána Ľudevíta Zná-
šika na moje predošlé články 
Odmeny poslancov zastu-
piteľstva (zverejnené v  čísle 
17) a  Rovnosť po  bánovsky 
(zverejnené v  čísle 18). Pán 
Znášik sa vyjadril, že som 
v  príspevku o  odmenách 
uviedla „...nie celkom 
korektné údaje a  najmä 
scestné závery“, spochybnil 
moju súdnosť, napísal, že 
„Pisateľka zavádza svojimi 
informáciami občanov“. 
Menovite ku mne napísal, že 
sa chcem zviditeľniť a  pre-
zentovať kvôli kandidatúre 
v  nastávajúcich komunál-

nych voľ bách cestou 
osočovania a  znevažovania 
práce v  mestských častiach 
a  predsedov občianskych 
výborov, ktorých prácu ani 
nepoznám. Pán poslanec 
však neuviedol žiadny fakt 
ani protiargument, ktoré 
konkrétne informácie som 
zverejnila, aby som zavádzala 
občanov. Nekonkretizoval, 
prečo považuje mnou zve-
rejnené údaje za nie celkom 
korektné a  ani aké scestné 
závery z  toho vyplynuli. Vo 
svojom  článku neuviedol, 
kde konkrétne kritizujem 
jeho prácu, alebo prácu jeho 
kolegov a tiež nenapísal, ako 
dospel k  záveru, že nemám 

záujem ich prácu spoznať. 
Označil moje správanie 
za arogantné len na základe 
toho, že som sa nestotož-
nila s  jeho názorom, keď 
reagoval na  môj príspevok 
na  sociálnej sietí. V  článku 
mi „vložil“ do  úst slová, 
ktoré som nikdy nepovedala. 
Pán Znášik nadobudol podľa 
mňa zjavne mylný dojem, 
že osočujem a  znevažujem 
prácu predsedov výborov 
mestských častí, ktorých 
prácu ani nepoznám. Neu-
viedol však ani jeden jediný 
fakt, ktorým by toto svoje 
konštatovanie na  margo 
mojej osoby potvrdil. Zve-
rejnením takýchto neprav-

divých údajov a  vyjadrení 
zo strany pána Znášika sa 
cítim byť dotknutá na svo-
jich právach občana SR. 
Tieto ničím nepodložené 
tvrdenia smerom k  mojej 
osobe považujem za snahu 
znížiť moju vážnosť u spo-
luobčanov, môžu poškodiť 
moju povesť, narušiť moje 
rodinné vzťahy. S ohľadom 
na  toto všetko, je mojím 
občianskym právom sa voči 
takémuto spôsobu vyjad-
rovania pána Znášika ako 
verejného činiteľa brániť 
a  preto žiadam, aby sa mi 
pán poslanec v  najbližšom 
čísle Bánovských novín 
verejne ospravedlnil. 

Je pre mňa neprípustné, 
aby ktokoľvek takto reagoval 
na  pravdivé informácie 
alebo názory občanov. O  to 
viac, ak ide o  poslanca, 
ktorý bol zvolený, zastupuje 
občanov, zložil poslanecký 
sľub, v  ktorom sa zaviazal 
dodržiavať Ústavu a zákony 
SR. Ubezpečujem všetkých 
čitateľov, spoluobčanov, že 
všetky mnou zverejňované 
informácie sú vždy získané 
zákonným spôsobom a  sú 
tak korektné, ako korektne 
mi ich mesto poskytlo. 
Nikoho prácu som nikde 
a nikdy neznevažovala, moje 
názory vychádzajú z mojich 
poznatkov danej problema-

tiky a  i naďalej budem robiť 
všetko preto, aby sa v našom 
meste odstránili nedostatky, 
na  ktoré poukazujem. Zo 
zverejneného uistenia 
pána poslanca Znášika 
jednoznačne v y plý va 
uskutočňovanie prenájmu 
kultúrneho domu v Malých 
Chlievanoch za  finančnú 
odplatu. Vyzývam preto 
primátora mesta, aby 
na  základe tohto uistenia 
inicioval vykonanie kon-
troly nakladania s  týmito 
financiami za  celé toto 
volebné obdobie a to vo všet-
kých mestských častiach.

 Miroslava Hudecová, 
 občianska aktivistka

V čísle 17 a 18 Bánov-
ských novín sme zverejnili 
v  rubrike Som občan, 
mám názor príspevok 
pani Miroslavy Hude-
covej s  názvom Odmeny 
poslancov za stupite ľ-
stva  a Rovnosť po bánovsky. 
Na  jej názory reagoval 
poslanec za  mestskú časť 
Ľudevít Znášik v  čísle 
19. Po  zverejnení jeho 
článku   pani Hudecová 

požiadala  redakciu o zve-
rejnenie výzvy pánovi 
Znášikovi na  verejné 
o s p r a v e d l n e n i e  s a 
v  Bánovských novinách 
č. 20. Redakčná rada 
sa na  svojom zasadnutí 
dňa 17. mája 2018   pred 
v ydaním Bánovsk ých 
novín   č. 20 uzniesla, že 
výzvu zverejní až potom, 
keď pán Znášik bude mať 
možnosť oboznámiť sa 

s  textom výzvy a  zare-
agovať na  ňu, keďže tá 
bola adresovaná priamo 
jemu. V  čase zasadnutia 
redakčnej rady bol však 
odcestovaný bez možnosti 
prístupu k e-mailu, z toho 
dôvodu výzvu zverejňu-
jeme v  tomto čísle, avšak 
bez reakcie pána Znášika, 
ktorý redakcii svoje stano-
visko nezaslal.  

 Redakčná rada

V dvoch triedach ukon-
čilo štúdium maturitou 59 
žiakov. Tohto stretnutia sa, 
žiaľ, už 22 z  nich nedožilo. 
Zišlo sa dvadsať absolventov 
školy z  rôznych miest 
Slovenska a  Česka, kam sa 
po maturite rozišli za prácou. 
Vzhľadom na  pokročilý vek 
a  nepriaznivý zdravotný 
stav sa 17 ospravedlnili. 
Mnohí sa do  Bánoviec radi 
vracali a vracajú, veď kladný 
vzťah k  tomuto mestu si 
vybudovali počas štyroch 
rokov štúdia a  tento si udr-
žiavali počas pravidelných 
päťročných stretávok. Veľké 
prekvapenie ich čakalo 
po  informácii, že SPŠ – 

strojnícka už neexistuje. 
Veď táto škola vychovala 

stovky odborníkov, ktorí 
v rôznych podnikoch, najmä 
v bývalej Tatre, pracovali vo 
významných odborných či 
vedúcich funkciách a  dôs-
tojne reprezentovali svoju 
alma mater. Pre 19-tich bola 
SPŠ – strojnícka odrazovým 
mostíkom k  absolvovaniu 
vysokej školy a  získaniu 
akademického titulu - 18 
sú inžinieri a jeden je lekár, 

ktorý pôsobil v  Bánovciach 
dlhé roky ako gynekológ.

Po  prehliadke mesta 
počas vytrvalého dažďa sa 
účastníci stretávky sústredili 
v  salóniku hotela Arkádia. 
Po  fotografovaní nasledoval 
prípitok a mohutné tradičné 
živió. A rozprúdila sa nevia-
zaná beseda – spomienky 
na  mesto, školu, prácu, 
rodinu, deti, vnúčence. 

V  spomienkach sa vrátili 
i  k  spolužiakom, ktorí sa 
tohto stretnutia už nedožili. 
Často rezonovali otázky 
životne dôležité pre ľudí 
tohto veku, ako sú zdravie, 
dôchodok i  budúcnosť. 
Nekonečné množstvo tém. 
Na politické témy akosi času 
neostávalo. Účastníkom 
stretnutia sa v meste páčilo, 
pochválili pekné námestie, 

máj pri kostole a  spokojní 
boli aj s  organizáciou 
stretnutia. Záverom sa 
dohodli, že vzhľadom 
na  vek a  zdravotný stav 
sa nasledovné trináste 
stretnutie uskutoční už o tri 
roky, teda v roku 2021. Nuž 
priemyslováci, veľa zdravia 
a dovidenia!

 Text Ivan Škultéty, 
 foto Barbara Schaff erová

Prevádzka materských škôl 
počas letných prázdnin

Mesto Bánovce nad 
B ebr avou oz na muje 
rodičom, že počas letných 
prázdnin bude obmedzená 
prevádzka materských 
škôl v  pôsobnosti mesta. 
Materské školy budú v pre-
vádzke prvé dva týždne od 2. 
do 13. júla. V  auguste budú 
v  prevádzke všetky (okrem 
MŠ Horné Ozorovce) od 20. 
do  31. augusta a  plynule 
budú pokračovať v  novom 
školskom roku. Dôvodom 
obmedzení je nutnosť pri-

spôsobenia sa nevyhnutným 
údržbám na  budovách 
materských škôl. Aktuálne 
sa realizuje projekt v  MŠ 
9. mája. V  ostatných budú 
prebiehať pravidelné údrž-
bárske práce. Materské 
školy na území mesta patria 
do sústavy škôl a školských 
zariadení, lebo sú zaradené 
v sieti MŠVVaŠ SR. Hoci nie 
je návšteva materskej školy 
povinná, ako napr. školská 
dochádzka v  základnej 
škole, pre  deti je zabez-

pečená výchovná činnosť 
počas celého roka. Na  zák-
lade porady zástupkyne 
primátora a  prednostky 
mestského úradu s  riadi-
teľkami týchto škôl bolo 
dohodnuté obmedzenie pre-
vádzky počas júla a augusta 
v  závislosti od  počtu detí. 
Ďalšie informácie sú 
v  kompetencii jednotlivých 
riaditeliek, ktoré rodičov už 
priebežne informujú. 

 Tlačová správa mesta

P äťnásteho mája sa zišli absolventi 
Strednej priemyselnej školy 

strojníckej v Bánovciach nad Bebravou, 
ktorí chodili do školy v rokoch 1954 – 
1958, na svojej v poradí už dvanástej 
stretávke, tentokrát po 60-tich rokoch.
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Polročné vyhodnotenie 
úspešnosti fotopascí

Zmena otváracích hodín
v zbernom dvore 

M e s t s k á  p o l í c i a 
v Bánovciach nad Bebravou 
a k tuá lne v yhodnot i la 
úspešnosť  v y u žíva nia 
fotopascí, ktoré inštalo-
vala z  dôvodu eliminácie 
vzniku nelegálnych skládok 
odpadu. Zamestnanci mesta 
ich postupne inštalovali vo 
vytipovaných lokalitách 
mesta, kde tento problém 
ev idova l i  najčastejšie . 
O tom, že využívanie tohto 
technicky nenáročného 
zariadenia sa osvedčilo, 
svedčia aktuálne výsledky. 
Od  inštalácie fotopascí, 
ktoré od  novembra 2017 
pr iebežne umiest ňujú 
do  rôznych lokalít mesta, 
usvedčili už osemnásť 
páchateľov. Všetci boli 
riešení v blokovom konaní. 

Mestská polícia však 
upozorňuje, že tento druh 
priestupku je možné riešiť 
aj v  správnom konaní. 

V  ta komto pr ípade , 
v zmysle Zákona č. 79/2015 
o  odpadoch, môže byť 
pr ies t upcov i  u lož ená 
pokuta až do  výšky 1  500 
eur. 

Vyzývame občanov, 
aby chránili svoje životné 
prostredie a neumožňovali 
páchanie tejto protiprávnej 
činnosti. Každý takýto 
prípad je možné oznámiť 
aj anonymne na  čísle 159. 
Ozná mením ta kéhoto 
skutku sa predchádza aj 
množeniu ďalších nele-
gálnych skládok. V  tejto 
súvislosti tiež vyzývame 
občanov, aby nevyhadzo-
vali zvyšky jedál z  okien. 
A to platí aj o vylievaní vody. 
Tento doslova absurdný jav 
je možné pozorovať v  rôz-
nych lokalitách mesta vždy 
v čase stolovania. 

 Text a foto: MsP

Mesto  Bánovce nad 
Bebravou na základe 
skutočností vyplývajúcej 
z prevádzkovania zberného 
dvora od roka 2017 ozna-
muje občanov nášho mesta, 
že s účinnosťou od 1. júna 
2018 budú otváracie hodiny 
na zbernom dvore upravené 

nasledovne: v  pondelok 
bude zatvorený zo sanitár-
nych dôvodov a  v  sobotu 
bude otvorený v  čase od 
8.00 do 14.00 h. V  pra-
covných dňoch utorok až 
piatok ostávajú otváracie 
hodiny nezmenené od 7.00 
h do 17.00 h.   (MsÚ) 

Riešenie zápachu v Horných Ozorovciach

ZMOS: Miestnu územnú samosprávu aj 
verejnú správu je potrebné zreformovať

V  priestoroch Kultúr-
neho domu sa zišlo pri-
bližne dvadsať dotknutých 
občanov a ďalší zaintereso-
vaní. Za  mesto predostrel 
problém primátor, ktorý ho 
prišiel pomôcť riešiť spolu 
so svojou zástupkyňou 
a vedúcim odboru životného 

prostredia z  mestského 
úradu. Prizvaní boli aj 
zástupcovia Regionálneho 
úradu verejného zdravia 
(RÚVZ) Trenčín a  Okres-
ného úradu v  Bánovciach 
nad Bebravou z  odboru 
starostlivosti o životné pro-
stredie. Verejného stretnutia 

sa zúčastnili zástupca fi rmy 
Gal Trans Branislav Gális 
(prenajímateľ nádrží, v kto-
rých sa skladujú hnojivá), 
Ivan Barták, zástupca SF 
Soepenberg, s.r.o., Trnava 
(nájomca), občiansky výbor 
Horné Ozorovce a poslanec 
MsZ Juraj Pastorek.

Počas diskusie vedúci 
odboru životného pros-
tredia MsÚ Peter Baláž 
pripomenul, že obdobný 
problém so zápachom bol 
riešený už v  rokoch 2008 
a  2013. Taktiež informoval 
o  sankciách, ktoré uložil 
RÚVZ Trenčín prenajíma-
teľovi nádrží a  nájomcovi. 
Po rozsiahlej diskusii, ktorá 

trvala viac než hodinu, 
zástupca SF Soepenberg 
prisľúbil prijatie opatrení 
smerujúcich k  eliminácii 
zápachu, ktorý znižuje 
kvalitu života a  bývania 
občanov mesta. Predo-
všetkým obyvateľom Hor-
ných Ozoroviec. Primátor 
na záver požiadal dotknuté 
subjekty o záväzné urgentné 
termíny, dokedy budú 
prijaté účinné eliminačné 
opatrenia. Táto žiadosť im 
bude zaslaná aj písomne. 
V  tejto veci tiež prisľúbil, 
že realizáciu požadova-
ných opatrení bude mesto 
monitorovať. 

 Tlačová správa mesta

Miest nu ú zemnú 
samosprávu, ako aj verejnú 
správu je potrebné zrefor-
movať a  zmodernizovať. 
Ide o  jeden zo záverov 29. 
snemu Združenia miest 
a  obcí Slovenska (ZMOS) 
v  Bratislave. Cieľom zdru-
ženia na  najbližší rok tak 
bude v  tejto súvislosti prí-
prava stratégie pre budúcu 
reformu v oboch oblastiach. 
Na  schválenie by mala byť 
predložená na  najbližšom 
sneme v roku 2019.

„Súvisí to s  tým, či 
všetky obce na  Slovensku 
majú vykonávať všetky 
kompetencie. To znamená, 
či každá, aj malá obec, má 
mať tie isté úlohy a  kom-
petencie ako krajské či 
okresné mesto. S  rovnakým 
aparátom ľudí, rovnakou 
odbornosťou, schopnosťou 
v danom čase, lehotách, kva-
lite a  so zodpovednosťou,“ 
uviedol vo štvrtok na  tla-
čovej besede podpredseda 
ZMOS-u  Štefan Bieľak. 
Mnohé, najmä napríklad 
malé obce totiž dlhodobo 
upozorňujú na  nedostatok 
financií na  zvládnutie 
svojich or ig iná lnych 
kompetencií prípadne úloh 

pridelených štátom v rámci 
preneseného výkonu štátnej 
moci. Viaceré kompetencie 
pritom označujú za  nedo-
statočne dofinancované, 
a to nielen po fi nančnej, ale 
aj odbornej a vecnej stránke. 
Priznávajú, že nedokážu 
plniť všetky úlohy, nezvlá-
dajú svoj rozvoj či nevedia 
naplniť niektoré požiadavky 
svojich občanov. Vylúčené 
preto nie je podľa Bieľaka ani 
otvorenie a  prehodnotenie 
zákona o obecnom zriadení. 
„Bol to zákon nadčasový 
v  tom čase. Po  28  rokoch 
fungovania samosprávy 
máme všetci dostatok 
skúseností povedať, čo je 
dobré, čo je zlé, čo funguje, 
čo nefunguje,“ skonštatoval 
Bieľak. Nutnosť reformy 
územnej samospráv y 
a  verejnej správy však 
je len jednou z  20  úloh, 
ktoré si ZMOS na  svojom 
poslednom sneme schválil 
na  najbližší rok. „Sú tam 
priority, ktoré sa objavujú 
častejšie a priority, ktoré sú 
nové. Sú priority, ktoré sú 
krátkodobé a sú také, ktoré 
sú dlhodobejšie,“ doplnil 
Bieľak. Medzi prioritami 
je napríklad presadzovať 

zmenu zákona o  pozem-
ných komunikáciách, 
problematika miestnych 
komunikácií a  ich údržba, 
potreba riešiť majetkovo-
právne vzťahy k  nevy-
rovnaným pozemkom 
pod verejnými stavbami 
či komunikáciami, teda 
prípady sporov medzi 
súkromným vlastníkom 
pozemku a  majiteľom 
stavby, ktorou je mesto 
alebo  obec. Otvorená bola 
tiež agenda pozemkových 
úprav a väčšie fi nancovanie 
zo strany štátu či presa-
dzovanie zjednodušenia 
agendy ochrany osobných 
údajov v  rámci pravidiel 
určených EÚ a adekvátnom 
metodickom usmernení zo 
strany Úradu na  ochranu 
osobných údajov SR.

Veľkou výzvou podľa 
výkonného podpredsedu 
ZMOS-u  Milana Mušku je 
tiež čerpanie eurofondov 
a zameranie sa na Program 
rozvoja vidieka a  Integro-
vaný regionálny operačný 
program (IROP). Tlak bude 
najmä na  čo najrýchlejšie 
ukončenie vyhodnotenia 
z verejnených v ý ziev 
a  seriózne a  transparentné 

zazmluvnenie úspešných 
projektov. „Programové 
obdobie pomaly končí, ale 
pripravuje sa nové progra-
mové obdobie. Vieme, že 
ten balík pre Slovensko bude 
menší. Preto musíme mať 
jasne a  máme už nejaké 
predstavy zadefi nované, čo 
chceme v miestnych akčných 
skupinách a  čo chceme 
v  investičných projektoch 
pre mestá a obce a pre samo-
správu,“ doplnil Muška 
s  tým, že eurofondy, síce 
v  menšom objeme, budú 
aj naďalej významným 
zdrojom f inancovania 
investičných projektov. 
Medzi prioritami je tiež 
zjednodušovanie procesov 
verejného obstarávania, 
presadzovanie zachovania 
súčasného systému rozde-
lenia pôsobností v  regio-
nálnom školstve medzi 
štátom, miestnou a  regio-
nálnou samosprávou, pod-
pora zmien v  odpadovom 
hospodárstve, aktualizácia 
stratégie budovania kana-
lizačných a  vodárenských 
sústav aj po  roku 2020  či 
presadzovanie zmien 
v  zákone o  miestnych 
daniach.  (tasr)

Na základe opakovaných sťažností 
obyvateľov Horných Ozoroviec inicioval 

primátor Marián Chovanec 21. mája verejné 
stretnutie. Dôvodom bol pretrvávajúci 
nepríjemný zápach organického pôvodu, ktorý 
pochádza z nádrží firmy Gal Trans, s.r.o., 
Horné Ozorovce. 
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SOM občan, mám názor... Mať tak znova päť... nuž aspoň 1. júna
Mať tak znova päť. 

Možno trochu menej, 
možno trochu viac. Objímať 
bezstarostne celý svet. Je 
pravda, 1. jún patrí prvotne 
deťom. Je to ich sviatok. No 
dovolím si tvrdiť, že Medzi-
národný deň detí je zároveň 
sviatkom nás všetkých. 
Každý v sebe nosíme svoje 
vlastné vnútorné dieťa, len 
mu nedávame dostatočný 
priestor prejaviť sa. Ustr-
nuli sme v  spoločenských 
normách, v  medziach 
zákona a  vlastných obme-
dzení. Som preto úprimne 
rád, že dospelí aspoň 
v  tento deň „mladnú“ 
a  spolu s deťmi zapĺňajú 

lunaparky, cukrovú vatu 
majú až za  ušami, brázdia 
s deťmi blízke okolie mini 
výletmi.

Je známe, že myšlienka 
MDD vznikla na  Svetovej 
konferencii pre blaho 
detí vo  Švajčiarsku.  Deti, 
rovnako ako dospelí, majú 
svoje práva. Keď uvažujem 
nad hodnotou a  poslaním 
tohto celosvetového 
sv iat ku, pr ichádzam 
k štyrom záverom:
1. Deti sú naša budúcnosť. 
Moje deti sú veľmi šikovné, 
srdečné a priateľské a preto 
sa nebojím o ich budúcnosť.
2. Deti sú čistota, radosť, 
nádej, tvorivosť.

Nech som akokoľvek una-
vený, moje deti mi dodajú 
svojou spontánnosťou novú 
životnú energiu.
3. Deti sú bytosti, ktoré 
denne dávajú nám dospelým 
najavo, ako veľmi nás 
potrebujú. 
Poznáte tie otázky - prečo? 
A  nekonečné odpovede 
na  ne! Ja veru áno. A  vždy 
im rád odpoviem.
4. Deti milujú neobmedzene. 
Bez akejkoľvek vypočítavosti.
Zjemňujú môj svet. Učím sa 
teda od nich.

Tieto štyri závery ma 
priviedli k úvahe, či je to tak 
aj v  iných rodinách. Všetci 
tí, ktorí nosia v  sebe vnú-

torné dieťa, aj  vy ostatní, 
Medzinárodný deň detí 
sa síce spája s  radostnými 
pocitmi, no tento atribút 
nie je samozrejmosťou pre 
každé detstvo. Myslím 
na deti zo sociálne slabšieho 
prostredia. Na  deti žijúce 
v  rodinách, v  ktorých 
vládne vzťahové napätie. 
Na  deti choré, oslabené 
či akokoľvek zdravotne 
postihnuté. Na  deti z  roz-
vrátených rodín, z  ulice či 
smutne odložené v detských 
domovoch, nech je už 
dôvod akýkoľvek. Na  deti 
v krajinách, kde mier je len 
túžobným povzdychom. 
Vyjadrujem zároveň obdiv 

a úprimnú vďaku všetkým, 
ktorí sa oddane venujú 
odbornej práci s  deťmi 
v  akejkoľvek spoločenskej 
profesii. 

Možno nie je náhodou 
ani to, že Deň detí pripadá 
na  1. jún. Jún prináša 
od  prvého dňa teplé letné 
dni presne tak, ako dieťa 
prináša teplo všade, kde sa 
objaví. Jún delí rok na  dve 
polovice presne tak, ako 
každé dieťa predeľuje na dve 
polovice život rodiča. Ten, 
ktorý žil pred narodením 
potomka, a  ten, ktorý sa 
mu príchodom potomka 
na  svet mení (a  nehovorím 
len o  biologickom rodi-

čovstve). Máte pravdu, obe 
polovice majú svoje čaro. 
Jún vie byť kontrastný, keď 
mu od  Medarda kraľuje 
živel voda, a  to presne 
40 dní, aby ju vo finále 
mesiaca vystriedal živel 
protichodného charakteru, 
oheň, kedy sa rozžiaria 
svätojánske ohne. Presne 
tak, ako u  detí v  momente 
vie vystriedať plač smiech 
a  smiech plač. Neboja sa 
toho. Prečo v dospelosti tak 
často upúšťame od spontán-
nosti? Prajem nám všetkým, 
nech pozitívne naladenie 
na  detskú strunu z  1. júna 
nás sprevádza po celý rok.

  Ján Kšiňan

školstvo4

Krajským víťazom súťaže Mladý 
záchranár civilnej ochrany ZŠ Školská

Pre mamičky v Základnej škole Partizánska

Súťažné družstvo žiakov Zák-
ladnej školy Školská Bánovce nad 
Bebravou sa 22. mája 2018 zúčastnilo 
krajského kola súťaže Mladý záchranár 
civilnej ochrany v  rekreačnom stre-
disku Dubník Stará Turá. Spomedzi 
22 družstiev z  celého Trenčianskeho 
kraja zvíťazili s  počtom 579 bodov 
a budú náš okres a kraj reprezentovať 
na  majstrovstvách SR, ktoré sa budú 
konať 6. a 7. júna na Slnečných jazerách 
v Senci, za účasti dvoch zahraničných 
družstiev z Maďarska a Česka. 

 Text a foto: OÚ

Deň matiek je ideálnym 
časom, aby sme mohli 
vyjadriť lásku a úctu svojim 
mamičkám. Školská jedáleň 
ZŠ Partizánska sa 17. mája 
zmenila na divadelnú sálu, 
lebo všetky deti zo školského 

klubu si pripravili program. 
Bolo nám všetkým veselo, 
lebo deti tancovali, spievali, 
hrali divadielko, recitovali 
básničky. Počas celého 
programu sme mohli vidieť 
veselé a šťastné detské tvá-

ričky, ale i uslzené mamičky. 
Nakoniec programu všetky 
deti spoločne zaspievali 
pieseň od  skupiny Tubla-
tanka - Mama ja to dávno 
viem, kde hlavné sólo mali 
Adam Petrák z 2.C a Artur 

Kováčik z 3.A triedy a tým 
ukončili ten krásne spoločne 
strávený čas. Po  skončení 
programu všetkých čakalo 
pohostenie, ktoré pripravili 
naše tety kuchárky. 

 (zš)

Ôsmaci v Energolande

Poznatky a vedomosti 
o  energii, jej vzniku 
a  využití, o  rôznych 
typoch elektrární a prin-
cípe fungovania atómovej 
elektrárne si boli rozšíriť 
ôsmaci zo ZŠ Partizánska 
17. mája na  exkurzii vo 
vedeckom centre Energo-
land v  Mochovciach. 33 
interaktívnych stanovíšť 
im ponúklo možnosť 

preniknúť do tajov výroby 
e lek t r ic ke j  energ ie , 
vyskúšať si simulovanú 
ja z du  n a   motork e 
budúcnosti alebo vyrobiť 
elektrickú energiu pros-
tredníctvom kinect hry. 
Na vlastnej koži spoznali 
aj účinky elektrickej 
energie a  verte, že im 
naozaj z  toho stáli vlasy 
„dupkom“. Tiež mohli 
absolvovať v ir tuá lnu 
prehliadku priestorov 
samotnej elektrárne, 
strojovne, blokov elek-
trárne a  reaktorovej sály. 
Doplnkovým programom 
exkurzie bola aj návšteva 
interaktívnej v ýstav y 
Hravá technika v  Nitre, 
ktorá svojou formou 
umožnila žiakom odre-
agovanie z  každodennej 
rutiny.  (vj)

Pani učiteľka Miriam Poliačiková 
a žiaci Ema Puchorová, Matúš Bita-
rovský, Lenka Kolenová a  Samuel 
Záhumenský



Bánovce nad Bebravou
�ámestie �udovíta �túra
1. júna 2018

Európa pre ob�anov, Tu �ijem!2018 
festival kultúry, pohybu a �portu 

Liga zamestnávateľov 11:00 – 15:00 
 - severská chôdza, minifutbal
Bánovská šúľaná 14:00 – 16:00
 - kvalifikácia, finále
Ateliér tradičných a umeleckých 
remesiel 14:00 – 20:00
 - tvorivé dielne, benefičný predaj 
výrobkov
Okupácia mesta plastom 15:00
 - ekoperformens
Koncert pre Európu I 16:00 – 17:00
 - súčasťou podujatia je vernisáž 
sochárskeho sympózia HSS
Tu žijem 2018! 16:00 – 18:00
 - prezentácia športových, 
spoločenských a pohybových aktivít 
obyvateľov mesta
Som Európan? 17:00 – 18:00
 - panelová debata zástupcov 
jednotlivých miest, europoslancov
Som Európan! 18:00 – 20:00
 - prezentácia kultúrnych a 
umeleckých aktivít hostí a domácich
 - laudácio najúspešnejších domácich 
športovcov
 - primátori partnerských miest a 
reprezentanti európskych inštitúcií 
Európa pre občanov 20:00 – 21:00
 - spoločný spevácky koncert detských 
speváckych zborov partnerských miest
Billy Barman 21:30 – 22:30

Vážení a milí priatelia,

 prelom mája a júna už niekoľko rokov po sebe patrí v našom meste prezentácii toho 
najpodnetnejšieho, čo sa v oblasti spoločenských, kultúrnych, umeleckých a pohybových 
aktivít udialo. Venujú sa im u nás desiatky záujmových združení, spolkov a organizácií. 
A zakaždým ma dokáže prekvapiť, koľko úžasnej energie a obdivuhodného úsilia dokážu 
tieto spoločenstvá vynaložiť na to, aby sa nám tu žilo krajšie a radostnejšie.
Tento rok sa k nám pridajú priatelia z partnerských miest – Milotice z Českej republiky, 
Ostrihom z Maďarska, Lubliniec z Poľska. Každý z nich prinesie farby, chute a vône typické 
pre jeho región. Prídu sem folkloristi, remeselníci, umelci, aj občianski aktivisti, aby sme si 
spoločne uvedomili, že hoci nás delia stovky kilometrov, tieto vzdialenosti neznamenajú 
prekážku. Sú len podčiarknutím vzácnosti a inšpiratívnosti našich stretnutí. Sú takisto 
príležitosťou na prekonávanie otupujúcich stereotypov a každodennosti. Sú príležitosťou 
objavovať to, čo máme spoločné a príbuzné. Sú sviatkom.
Teším sa na výsledky spoločného úsilia žiackych a seniorských ekohliadok, ktoré 
odprezentujeme výtvarne poňatým performance nazvaným Mesto obsadili Plasty, som 
zvedavý na inšpirácie, ktoré vzídu z debaty českých, maďarských, poľských a slovenských 
občianskych aktivistov zaoberajúcich sa mnohými angažovanými témami – od 
enviromentálnych, cez medzigeneračné, občianske, až po európske témy. 
Som vyslovene zvedavý na výsledky sochárskeho sympózia, v rámci ktorého budú rezbári, 
kováči a sochári tvoriť trojrozmerné plastiky inšpirované hudbou, so zatajeným dychom 
čakám na spevácky koncert, ktorý pre nás budú týždeň pripravovať malí a mladí speváci zo 
všetkých zúčastnených krajín.
No predovšetkým sa teším na to, že sa opäť raz stretneme, aby sme si uvedomili, že sme síce 
predovšetkým Bánovčania, Lublinčania, Milotičania, Ostrihomčania, ale zároveň sme aj 
Európania a že Európa nie je Brusel ale každý jeden z nás.

Marián Chovanec, primátor Mesta Bánovce nad Bebravou.



Detská zóna
Bánovské deti budú mať možnosť prežiť festival vo veku 

primeranom prostredí. Rodiny sa môžu tešiť na knižnicu a diskusie 
s pedagógmi, mini posilňovňu, zaujímavé športové prekážky, ale aj 
zážitkový chodník, kde si budú predškoláci môcť doslova ohmatať rôzne 
podoby drsnosti, hladkosti, oblosti a – hravosti. Garantuje Anna 
Struhárová.

Ekohliadky
Mladí v našom meste učia starších, ako sa správať zodpovedne 

voči prostrediu, v ktorom žijeme. Ale tí najstarší, naši seniori, robia 
mladým – v našom prípade žiakom všetkých bánovských základných 
škôl, ktorým nie je zaťažko zohnúť sa a zodvihnúť tu plastovú fľašu, tam 
zase kovový, či sklenený odpad, prieskumníkov. To len my, generácie 
v produktívnom veku, nemáme často dosť elementárnej slušnosti v sebe 
a zahadzujeme cigaretové ohorky, obaly, použité materiály tam, kde práve 
stojíme. Túto mravčiu robotu si zobrala pod patronát Miriam Kiripolská 
a jej tím z CVČ. Osobitné poďakovanie patrí aj riaditeľom škôl, ktorí 
sa k tejto časti festivalu, rovnako ako k besedám na aktuálne témy, 
o ktorých ešte bude reč, postavili s takou príkladnou prezieravosťou 
a rozhodnosťou, aké k ich postaveniu prináležia.

Aby sme si vedeli predstaviť, čo všetko dokážeme zahodiť len tak, 
bez rozmyslu, zo zozbieraného odpadu mladí výtvarníci Dáša Ďurišová 
a Jakub Lipták pôsobiaci v našom meste pripravili výtvarne poňatú 
inštaláciu pod názvom Mesto obsadili Plasty.

Šúľaná
Bánovská špecialita, v novodobých dejinách najprudšie sa rozvíjajúci 
druh športovo-spoločenskej činnosti, vo svete známa aj pod názvom 
holandský biliard. Reprezentanti nášho mesta nielenže nadviazali na 
historický odkaz svojich predkov, ktorí sa tejto síce hlučnej, ale zato 
veselej záľube venovali organizovane už pred desaťročiami, ale aj 
reprezentovali Bánovce a Slovensko na majstrovstvách sveta vo 
Francúzsku, v mestskej časti Štrasburgu, ktorá sa nazýva Lampertheim. 
Nestratili sa a po vyraďovacej fáze, v ktorej narazili na neskorších 
majstrov sveta z Holandska, v boji o umiestnenie porazili Američanov a 
skončili na konečnom peknom siedmom mieste. Posmelení týmto 
úspechom usporiadali prvé otvorené majstrovstvá Slovenska v tomto 
športe a okrem pekných športových chvíľ prispeli tak k všeobecnému 
blahu aj zaznamenaniahodnou zvýšenou spotrebou čapovaného piva 
v meste.

Turnaj, ktorý bude súčasťou tohtoročného festivalu Európa pre občanov 
– TU ŽIJEM2018! bude opäť medzinárodný a športový duch i dobrá 
nálada budú jeho hlavnou devízou. Jeho garantom je hlavný bánovský 
šúľanec Anton Balažovič.

Besedy
Je veľa tém, ktoré občiansky uvedomelému a zdravým rozumom 

svet vnímajúcemu človeku, ktorého zaujíma, kde žije, nedajú pokoj. Od 
enviromentálnych tém, cez triedenie odpadu, občiansky aktivizmus, 
migráciu, odliv mozgov a ubúdanie obyvateľstva v produktívnom veku, 
medzigeneračné vzťahy, až po témy spojené s rozvojom regiónov – to 
všetko preberieme v sérii debát so žiakmi základných a stredných škôl 
pôsobiacich v meste. Podnety našim školopovinným i starším občanom 
prinesú ekoaktivista Edo Medal, bloger Samo Marec, politológ Pavol 
Struhár, sociologička a psychologička Tatiana Sedláková. 

V piatkovej verejnej diskusii v debatnom stane na námestí 
moderovanej Evou Lavríkovou budú debatovať odborníčka na 
európske vzťahy Zuzana Gabrižová (SK), odborníci na rozvoj 
regiónov a Bánovce bude v tejto debate zastupovať občan Silvester 
Lavrík.

Hudba Socha Sídlisko

je názov dnes už tradičného sochárskeho podujatia, v rámci 
ktorého vznikajú trojrozmerné plastiky inšpirované hudbou. No k našim 
umelcom, Dáši Ďurišovej, Jakubovi Liptákovi, Milošovi Béerešovi, 
Milošovi Gnidovi a Igorovi Mosnému sa tentoraz pripoja aj ich 
kolegovia László Alexa (HU), Petr Horák (ČR) a Stanisław Henryk 
Kowalczyk (PL). Aby sme nezabúdali ani na mestské časti, miestom ich 
trvalej inštalácie bude areál Základnej umeleckej školy Dezidera Kardoša 
na sídlisku Dubnička. Garantmi tejto časti projektu sú ZUŠ DK a Ateliér 
Hlavina s. r. o. 

Remeslá

Obľúbený ATUM – ateliér tradičných a umeleckých remesiel, 
tentoraz v medzinárodnom vydaní. K remeselníkom a manuálne zručným 
tvorcom z bánovského regiónu sa tentoraz pridajú ich kolegyne 
a kolegovia z partnerských miest. Môžeme sa tešiť na ukážky z overených 
rukodielnych postupov, budeme si ich môcť vyskúšať a tie, ktoré nás 
oslovia najviac, si aj odniesť domov. 

Osobitne upozorňujeme na prezentáciu typických potravín 
a nápojov z regiónov, ktoré budú na podujatí zastúpené. Túto festivalovú 
aktivitu zastrešujú Ateliér Hlavina s. r. o. a OZ Bebran.



16:00 – 18:00 
Európa pre občanov – TU ŽIJEM!2018 
Ukážka pohybových aktivít, predstavenie športových a 
tanečných združení mesta Bánovce nad Bebravou
Kruhový tréning
Trampolíny
Ars Academy 
Karate 
Dancando 
Hádzaná
Futbal 
Salsa BN 
Born to Trick 
Centrum voľného času 
Garantom tejto časti festivalu je MsKS pod vedením 
Zuzany Janáčovej. 

18:00 – 20:00
Som Európan!
prezentácia kultúrnych a spoločenských aktivít 
partnerských miest
Milotice
Lubliniec
Ostrihom
Bánovce nad Bebravou
Garantom tejto časti festivalového diania je Jozef 
Lobotka a jeho kolegyne a kolegovia zo ZUŠ DK.

20:00 – 21:00
Európa pre občanov
spoločný spevácky koncert, 
Koncert je výsledkom týždňovej tvorivej dielne dievčat 
a chlapcov z Milotíc, Ostrihomu, Lublinieca a Bánoviec 
pod vedením dirigentky Simonety Adamkovej. Zaznejú 
po dve piesne z každej krajiny a spoločná – Tancuj, tancuj 
vykrúcaj, s hudobným sprievodom komorného telesa, pre 
ktoré aranžmány pripravil profesor Boris Lenko, umelec 
s česko-poľsko-maďarsko-slovenskými koreňmi. 
Garantom galaprogramu je ZUŠ Dezidera Kardoša.

Foto – Daniela Muranová, grafika - Roman Jedinák



Zroj - pixabay.com, fotograf - Džoko Stach

Zroj - zamekmilotice.cz, fotograf - František Sysel

Zroj - fotografovanie.info, fotograf - Peter Duchovič

Zroj - zamki.pl, fotograf - ZeroJeden 

Esztergom, Milotice, Lubliniec, Bánovce nad Bebravou  
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Jaroslav Žatko a Jana Strempeková

Uzavreli manželstvo

 Spoločenská kronika

Lujza Drábiková
Andrej Kováč
Lilien Krchlíková
Dávid Hrudík
Filip Galbavý
Tamia Mišáková

Michaela Hanová
Tobias Olbert
Olívia Barišová
Peter Valentín Prídavok
Alexander Malích
Pavol Blaho

Narodili sa

Dušan Ďurčo *1948

Opustili nás

Dancando obhájilo 
prvé miesto 
na Slovensku

Naše bánovské tanečné 
štúdio Dancando si vybo-
jovalo – vytancovalo cez 
regionálnu a  krajskú súťaž 
postup až na celoslovenskú. 
Vyhlasovateľ - Pohronské 
osvetové stredisko uspo-
riadalo súťaž 15. mája 
v Žiari nad Hronom, kde sa 
stretli tanečné kluby naozaj 
z  rôznych kútov Slovenska. 
Dancando reprezento-
valo naše mesto s  dvomi 
choreografiami. Emmka 

Slováková so scénickým 
sólom Memmories získala 
tretie miesto a  najstarší 
tanečníci z II. stupňa s cho-
reografi ou Th epain obhájili 
prvé miesto. Súťažnú sezónu 
naši tanečníci uzatvoria 
9.  júna v  Považskej Bystrici 
a  ich víťazné, ale i  nové 
choreografi e, si budú môcť 
bánovskí diváci pozrieť ešte 
v  rámci Kultúrneho leta 
1. júla v mestskom parku. 

 (r) Foto: Dancando

Tancuj, tancuj, vykrúcaj sú nielen slová známej ľudovej piesne 

Celomestská prehliadka folklóru detí

Týždeň slušného správania siedmakov

Tancuj, tancuj, vykrúcaj 
sú nielen slová známej 
ľudovej piesne, ale aj názov 
celomestskej prehliadky 
folklóru a  ľudových zvykov 
v podaní detí predškolského 
veku, ktorú usporiadala 
Materská škola Severka 16. 
mája v Mestskom kultúrnom 
stredisku. O  tom, že Slo-
vensko má bohaté kultúrne 
tradície a  jeho folklór je 

veľmi výrazný a  zaujímavý, 
nás prišlo presvedčiť viac ako 
sto detí zo všetkých mater-
ských škôl v  pôsobnosti 
mesta. Hosťom podujatia 
bol Ján Chudoba s  deťmi. 
Zúčastnené deti presvedčili 
všetkých prítomných o tom, 
že aj teraz, v čase technickej 
expanzie, majú pozitívny 
vzťah k  ľudovým tradíciám. 
Hudobno-pohybový prejav 

im prináša radosť a zároveň 
je pre ne i  prostriedkom 
poznávania. Rezká hudba, 
kroje a  prvky ľudových 
zvykov len umocnili šírenie 
dobrej nálady a  hlbokého 
emocionálneho zážitku 
medzi všetkými prítomnými. 
Skvelé tanečné výkony detí 
nemohli zostať bez odmeny, 
preto organizátor pripravil 
pre všetkých zúčastnených 

sladké občerstvenie a darček. 
Veľkú radosť zo zdarného 
priebehu tejto akcie mala 
predovšetkým MŠ Severka, 
ktorá za  finančnej pod-
pory mesta toto podujatie 
organizačne zastrešovala, 
spolupodieľajúc sa tak 
na  zachovávaní tradícií 
a  kultúrneho dedičstva 
našich predkov pre budúce 
generácie.  Helena Šulová

Správanie mladých dievčat 
a  chlapcov nám niekedy „vyráža 
dych“. Fajčenie, drogy, vulgárne slová, 
drzé správanie k rodičom, k učiteľom 
a  ku spolužiakom. Pohádzané 
žuvačky po námestí, poprehadzovaný 
tovar v obchodoch, psie výkaly na uli-
ciach, psy v kaviarňach, v obchodoch 
deti na  kolobežkách a  kolieskových 
korčuliach... Kto im povie, že toto 
teda NIE. Práve z   týchto dôvodov 
zorganizovali pracovníčky Mestskej 
knižnice Ľ. Štúra a  pracovníčky 
Centra pedagogicko-psychologického 
poradenstva a prevencie v Bánovciach 
nad Bebravou už deviaty ročník 
Týždňa slušného správania. Podujatia 

sa uskutočnili v  CPPP od  21. do  25. 
mája 2018. Počas dvoch vyučovacích 
hodín mali žiaci na  veľké papiere 
tvorivou formou zobraziť, ako si 
predstavujú svoje správanie v rodine, 
v škole, na ulici, v dopravnom pros-
triedku, v divadle. Žiaci boli rozdelení 
do skupín, kde každá odprezentovala 
svoje výtvarné práce. A ako sa slušne 
správať v  reštaurácii, si vyskúšali 
v  scénkach, na  ktorých sa aj veľmi 
zabavili. Podujatie viedli pracovníčky 
CPPP. Žiaci po tvorivej časti a výmene 
informácií odišli do knižnice, kde si 
slušné správanie vyskúšali v  praxi. 
Počas tohto výchovného týždňa sa 
uskutočnilo 11 podujatí pre žiakov 

7. ročníkov zo všetkých základných 
škôl a gymnázia. Dúfame, že si žiaci 
z   besied o slušnom správaní zobrali 
ponaučenie a  budú sa podľa toho aj 
správať. 

 Text a foto: CPPP

Na foto deti z MŠ Severka s pani učiteľkou Katarínou Pikulákovou...  Foto: Tatiana Urbančoková

Poďakovanie 
Úprimne ďakujeme primátorovi mesta 
Bánovce nad Bebravou, všetkým prí-
buzným, kamarátom, susedom, bývalým 
kolegom a všetkým, ktorí sa prišli 
rozlúčiť s naším milovaným manželom, synom, zaťom 
Ing. Jozefom Dadom,
ktorý nás navždy opustil 5. mája 2018 vo veku 41 rokov. 
Zároveň ďakujeme za  kvetinové dary a  prejavenú 
úprimnú sústrasť, ktorými nám pomohli zmierniť náš 
hlboký žiaľ.  Smútiaca rodina

Informačné centrum na námestí ponúka nové 
pohľadnice a  nové magnetky mesta i  ďalší 
bohatý sortiment darčekov, suvenírov a kníh!
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Naši chalani nastúpili 
na prvý zápas Final 4 proti 
silným Leviciam, s  kto-
rými sme mali v  aktuálnej 
sezóne negatívnu bilanciu. 
Do  stretnutia vstúpili naši 
chlapci veľmi koncentro-
vane, výborne bránili stre-
leckých lídrov Levičanov 
a keď k  tomu pridali dobrý 
doskok a výbornú efektivitu 
streľby, zrodilo sa veľmi 
cenné a  dôležité víťazstvo 
78:52. Aj keď výsledok 
vyznie jednoznačne, išlo 
o  veľmi kvalitné stretnutie, 

v  ktorom sme položili 
základ víťazstva v  tretej 
časti. V úseku od 20. do 30. 
minúty sme doslova sfúkli 
Levičanov, najlepšie o  to 
svedči stav 29:6!

Na druhý deň 19. mája sa 
im do cesty postavil stále sa 
zlepšujúci súper z  východu 
republiky Abovia Košice. 
Súper nás od úvodu zaskočil 
veľmi rýchlou, agresívnou 
hrou a výborným doskokom 
pod oboma košmi, preto 
sme prvú časť hry prekva-
pujúco prehrali o 11 bodov. 

V  druhej štvrtine dokázali 
naši chalani hru otočiť, no 
na veľkú prestávku sme išli 
s  jednobodovým mankom. 
Našťastie po  zlepšenej hre 
v  tretej a  štvrtej štvrtine 
si naši basketbalisti do  15 
rokov pripísali veľmi cenné 
druhé víťazstvo na  turnaji. 
Po  večernej výhre domá-
ceho Interu nad Levicami 
sa zverenci Jakuba Gajdoša 

mohli tešiť na priamy súboj 
o  titul majstra Slovenska. 
V ceste za zlatom im stál už 
iba Inter Bratislava. Úvod 
stretnutia patril hráčom 
Bánovského basketbalového 
klubu, ktorí výbornou 
hrou v  defenzíve a  umnou 
hrou v  útoku dokonale 
zaskočili domácich. Tí však 
postupne prebrali opraty 
zápasu a najmä vďaka „pra-
podivným“ a  mnohokrát 
veľmi sporným verdiktom 
„domácich“ rozhodcov, mali 
bodovo navrch. Naši chalani 

sa niekoľkokrát pokúsili 
dostať späť do  zápasu, no 
vďaka vlastným zbytočným 
chybám sa im zvrátiť zápas 
už nepodarilo. Domáci 
tak mohli oslavovať víťaz-
stvo v  stretnutí a  zároveň 
obhajobu titulu majstra Slo-
venska. Obrovský smútok 
a frustrácia v tvárach našich 
chlapcov onedlho vystrie-
dala radosť z  dosiahnutého 

fantastického výsledku, 
ktorým titul vicemajstra SR 
nepochybne je. Za zmienku 
stojí aj fakt, že do najlepšej 
päťky turnaja ALL STARS 
„A“ tímu sa z  nášho druž-
stva dostali Samuel Urban 
a Matúš Hronský, ktorý bol 
zároveň vyhlásený aj ako 
najužitočnejší hráč celého 
turnaja. Vedenie BBK 
chalanom k  vynikajúcemu 
výsledku gratuluje a ďakuje 
za úžasné zážitky z turnaja, 
ale aj z celej, práve skončenej 
sezóny. 

BBK - ŠBK Junior Levice 
78:52, štvrtiny 21:15, 12:7, 
29:6, 16:19, fauly 19:18, TH 
BBK 18/8. Body: M. Hronský 
25, S. Urban 18, M. Lagin 9, 
R. Jancusko 9, M. Špánik 8, 
P. Gajdoš 5, M. Kopas 4, M. 
Fišer, T. Belák, M. Kolárik, J. 
Crha.
BBK – Abovia Košice 82:70, 
štvrtiny 11:22, 25:15, 24:17, 
22:16, fauly 18:17, TH BBK 

20/12. Body: S. Urban 20, M. 
Hronský 20, M. Kopas 9, R. 
Jancusko 8, M. Kolárik 7, T. 
Belák 5, M. Špánik 5, J. Crha 
3, P. Gajdoš 3, M. Lagin 2, D. 
Fišer.
BBK - BK Inter Bratislava 
55:67, štvrtiny 17:16, 15:19, 
15:19, 8:13, fauly 14:20, 
TH BBK 20/12. Body: M. 
Hronský 18, M. Lagin 8, 
S. Urban 6, P.  Gajdoš 6, R. 
Jancusko 6, M. Špánik 4, T. 
Belák 3, M. Kopas 2, D. Fišer 
2, M. Kolárik, J. Crha. 

 (aj,ju)

Domáci futbalisti boli 
v  stretnutí lepším tímom a  bolo 
iba otázkou času, kedy sa strelecky 
presadia. O úvodný gól stretnutia 

sa v  23. minúte postaral Stojkov. Zverenci 
trénera Slováka kontrovať nedokázali, lebo 
obrana domácich fungovala bezchybne. 
V  36. minúte sa presadil Šiko a strelecký 
účet prvého dejstva uzavrel v 41. min 
Petrović. Aj po prestávke patrilo dianie na 
ihrisku Nemšovej, ktorá si vytvorila viacero 
šancí, no štvrtý presný zásah pridala až v 62. 
min zásluhou Šika. V 78. minúte sa medzi 
strelcov zapísal aj Svorada. Spartakovci 
nemuseli vo svojom 31. stretnutí sezóny obísť 
strelecky naprázdno, no ich ojedinelá šanca 
skončila na brvne. Tenisový kanár v podaní 
domácich spečatil päť minút pred koncom 
Stojkov. Zostava Spartaka Bánovce: Korček 
– Minárik (64.Láska), Tabak, Mrocek, Zita, 
Gajdošík, Zajac, Halás, Kráľ (Chrenko), 
Bakši, Turoň.  (jš, aj)

šport6

Fantázia! Basketbalisti opäť strieborní!

Poltucet gólov
v našej sieti
Nemšová – Bánovce 6:0 (3:0)

F antastický úspech dosiahli starší žiaci 
Bánovského basketbalového klubu. 

Na majstrovstvách Slovenska 18. až 20. 
mája v bratislavskej HANT Aréne sa im 
podarilo obhájiť titul vicemajstra Slovenska 
z uplynulého roku. Premožiteľa našli iba 
v tíme Interu Bratislava, čo nie je veľkým 
prekvapením, keďže žlto-čierni obhájili 
prvenstvo. 

Potešiteľné...
(Už) staršia generácia si 
ešte pamätá na  prejavy 
poriadkumilovnosti svojich 
rodičov. Svojimi počinmi 
dávali najavo svoj vzťah 
nielen voči iným, ale aj voči 
spoločnému. Boli tak nielen 
príkladom pre mladších, ale 
ich činy pôsobili aj výchovne. 
Zdvihnúť zo zeme odhodený 
papier a  hodiť ho do  koša 
nebolo ničím výnimočným. 
Napríklad, chlieb mali 
v  takej úcte, že ho zo zeme 
zdvihli, ofúkali, pobozkali 
a vzali pre hydinu, prípadne 
odložili na parapet okna pre 
vtáčiky! Že nemali problém 
s  napomenutím tých, ktorí 
sa nesprávali tak, ako 
sa patrí, ani nehovorím. 
Dnes by to bol hazard 
s  vlastným zdravím! V  tej 
súvislosti si spomínam 
na  prvého a  dlhoročného 
riaditeľa bývalej priemys-
lovky Viliama Nesládka. 
V  prenesenom význame 
slova nám bol druhým 
otcom a  jeho provokatívne 
výchovné metódy, boli 
minimálne svojrázne. To, 
že takmer zásadne zdravil 
študentov už z diaľky prvý, 
bolo o  ňom známe. To aby 
donútil prichádzajúcu mlaď 
v  pozdrave ho predbehnúť. 
Zaujímavo ju však viedol 
aj k  udržiavaniu poriadku. 
Napríklad, keď náhodou 
vkročil v  internáte do  izby, 
kde hlúčik chlapcov obstal 
šťastlivca, ktorý ostatným 
predvádzal svoje nové 
topánky, zohol sa, zdvihol 
a  tesne pred odpadovým 
košom pustil na zem škatuľu 
od jeho topánok. Vzápätí sa 
však opäť zohol po škatuľu, 
aby predbehol spamätaných 
študentov a  dokončil svoj 
úmysel upratať škatuľu 
tam, kam patrí. To všetko 
so slovami: „Nechajte, mne 
spadla, ja ju upracem.“ 
Prečo to všetko spomínam? 
Nedávno na  námestí, 
na  jednej z  lavičiek oproti 
informačnému centru sediac 
obkročmo, ako na  koni, 
z  rozbalenej desiaty medzi 
kolenami si „odďobával“ 
približne štyridsiatnik. 
Na  zemi, pod lavičkou, 
rovno „pod nosom“ sa mu 
v  poryvoch vetríka povaľo-
vala farebná igelitka. Možno 
jeho, možno tam už bola. 
Zrazu z  opačnej strany, 
od  informačného centra 
podišla k  lavičke staršia 
pani, zohla sa, aby igelitku 
zdvihla a s nezrozumiteľnou 
výčitkou k  „jazdcovi“ ju 
hodila do blízkeho odpado-
vého koša. Je zarážajúce, že 
mu vôbec neprekážala pred 
očami pohodená igelitka, 
ktorá mohla hoci kedy 
vzlietnuť do  povetria. 
Dokonca s ním nepohlo ani 
to, čo s ňou urobila dotyčná 
pani. Potešiteľné však je, že 
sa ešte nájdu ľudia, ktorým 
prekážajú práve takéto javy. 
Dúfam, že nie len zo staršej 
generácie…!   
        V. Laluch

Trend na Majstrovstvách Slovenka 
s kompletnom medailovou zbierkou

Tohtoročné Majstrovstvá 
Slovenskej republiky v karate 
detí a žiakov sa uskutočnili 
19. mája v Košiciach. V met-
ropole východu sa predstavilo 
pätnásť členov Bánovského 
karate klubu Trend, ktorí 
si účasť na republikovom 
šampionáte zabezpeči l i 
výsledkami na postupových 
súťažiach.  Väčšina zverencov 
Petra Bežáka sa na tomto 
podujatí predstavila prvýkrát, 
vďaka čomu získali cenné 
skúsenosti. 

V silnej konkurencií 536 
súťažiacich z celého Slovenska 
sa našim karatistom podarilo 
získať tri medaily. O dve z nich 
sa postarala Alenka Bežá-
ková, ktorá si po výbornom 
výkone vybojovala titul Maj-
sterky Slovenska v  kategórii 
kata dievčatá pokročilé. 
Svoj úspech podčiarkla v 

kategórii kumite dievčatá do 
20 kilogramov, kde vo fi nále 
nestačila len na pretekárku 
z Brezna a získala striebornú 
medailu. Medailovú zbierku 
bánovského klubu skomple-
tizovala Bianka Burzová. Tá 
si pri svojom prvom štarte 
na Majstrovstvách Slovenska 
vybojovala zatiaľ svoju naj-
cennejšiu bronzovú medailu 
v kategórii kumite dievčatá 
do 20 kg. 

„S bilanciou prvé, druhé 
a  tretie miesto som so šampi-
onátom spokojný. Spokojný 
som aj s  výkonom ostatných 
našich pretekárov, veď z  pät-
nástich až trinástisti zbierali 
skúsenosti. Chcem sa všetkým 
poďakovať za reprezentáciu 
klubu a  mesta Bánovce nad 
Bebravou,“ zhodnotil celo-
slovenskú súťaž tréner Peter 
Bežák.  (aj,pb)

Zľava: Bianka Burzová 
a  Alenka Bežáková 
so svojím trénerom Petrom 
Bežákom
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Tri letné tábory
 KST Bánovce nad 

Bebravou organizuje 
jubilejný 30. letný tábor 
od  8. do  15. júla na  chate 
Javorinka pri jazere 
Dubník v  Starej Turej. 
Vedúcim detského letného 
tábora je Marián Chovanec 
(0905 910 068), prihlášky si 
môžete vyzdvihnúť na sek-
retariáte primátora.
 CVČ organizuje 

okrem prímestského let-
ného tábora aj pobytový 
tábor v  termíne od  23. 

do  29. júla v  Penzióne 
Kerametal. Prihlášky 
osobne v CVČ. 
 Združenie kresťan-

ských spoločenstiev mlá-
deže - Oblastné centrum 
Bánovce nad Bebravou 
organizuje od  13. do  19. 
augusta tábor Peckoland 
pri Beckove. Všetky 
potrebné informácie zís-
kate na www.revolutionbn.
webnode.sk alebo na  čísle 
0907 500 590 u Petra Krá-
lika, vedúceho tábora.

Panelákov sivá šeď... zelene len troška.
„Počkaj, nôžka na moment - v tráve číha exkrement!“
Chce to veľa odvahy vojsť zaránky do trávy. 
Gabor... ba aj Baťa - hneď úroveň stratia.
Naľavo či rovno - všade číha- možno. 
Čudovať sa netreba - je to bežná potreba. 
Majitelia zvierat mali by tie exkrementy zberať.
Upratať tú kôpku spred očí, kým do nej niekto náhle neskočí.
Je to pravda veru, veru... niektorí však na to kašlú.
Aj keď rým sa občas nedarí... pravidelnosť stráca, 
chodiť voľne po tráve je radosť a krása.
Kiežby moja báseň milá, tento problém vyriešila... 
a aj dopad kladný mala.
(Dúfam, že vás nenaštvala...)  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Milí priatelia, dovoľu-
jeme si vás pozvať na  jedi-
nečnú udalosť - návštevu 
štafety mierového behu Peace 
run, ktorý prebehne naším 
mestom v sobotu 9. júna so 
zapálenou pochodňou. Jeho 
účastníci prídu, aby priniesli 
posolstvo vzájomného 
priateľstva medzi národmi 
a vzdali hold snahám priná-
šajúcim mier vo svete. Príďte 
svojou účasťou v  teniskách, 
na  bicykloch, kolobežkách, 
alebo len tak podporiť túto 
krásnu myšlienku a  vypre-
vadiť štafetu na  hranicu 
nášho mesta, kde sa s  nimi 
rozlúčime na  ich ceste 
do ďalšieho mesta...

Peace run (Mierový 
beh) je najdlhší štafetový beh 
s horiacou pochodňou, ktorý 
prechádza cez viac ako 140 
krajín sveta. Jeho poslaním 
je prekonávať kultúrne 
a náboženské hranice medzi 
jednotlivými národmi, 

ľuďmi alebo hranice v  nás 
samých. Je inšpiráciou k hľa-
daniu toho, čo nás spája, 
čo v  skutočnosti vyjadruje 
slovo mier a  ako ho môže 
každý z nás v bežnom živote 
napĺňať. Toto symbolizuje 
mierová pochodeň putujúca 
z krajiny do krajiny, od člo-
veka k  človeku, od  srdca 
k  srdcu. Medzinárodný tím 
bežcov ju nesie a odovzdáva 
všetkým, ktorí sa chcú 
k  tejto myšlienke pripojiť 
buď v  rámci pripraveného 
programu pre školy a  deti, 
mestá a  obce, alebo ako 
jednotlivci na  trase. S  mie-
rovou pochodňou môžete 
bežať, alebo ju len na chvíľu 
podržať a  vložiť do  nej 
svoje želanie pre ostatných. 
Pridáte sa tak k  mnohým 
významným osobnostiam 
a k miliónom ľudí na celom 
svete, ktorí držali pochodeň 
od  vzniku Mierového behu 
v roku 1987.  (ms)

Mierový beh v Bánovciach

Dvadsať rokov od účasti bánovských učiteľov 
na majstrovstvách Európy vo futbale

Za zdravím a spoznávaním zo SZZP 

Osemnásteho mája si 
partia bánovských učiteľov 
dala stretávku v areáli špor-
tovej školy ZŠ Partizánska. 
Ich spoločnou aktivitou 
minulosti bola účasť na  fut-
balových Majstrovstvách 
Európy učiteľov vo futbale 

pred 20 rokmi. S myšlienkou 
stretnúť sa prišiel vtedy 
najmladší člen Jožko Záboj. 
Iniciatívu podporil i  ria-
diteľ ZŠ Partizánska Janko 
Lobotka a  takisto primátor 
Marián Chovanec, ktorý 
zabezpečil výborný guláš. 

Samotnej účasti na  ME 
predchádzala kvalifikácia 
cez regionálne a  krajské 
kolo. Porazili sme výbery 
učiteľov z okresov Prievidza, 
Partizánske a  Nové Mesto 
n./V. Výsledkom bol postup 
na  Majstrovstvá Slovenska, 

kde sme sa prebojovali 
do fi nále. Finálový zápas proti 
Novým Zámkom sa skončil 
1:1 a  prvé miesto na  MSR 
sme získali po jedenástkach. 
Titul Majster Slovenska 
nás oprávnil reprezentovať 
Slovenskú republiku na  ME 
vo futbale učiteľov, ktoré 
sa uskutočnili v  máji 1998 
v Prahe. Tu sme po výhrach 
nad učiteľmi z  Nemecka 
a  remíze s  Francúzskom 
obsadili druhé miesto v sku-
pine. V  zápase o  3. miesto 
sme prehrali s  Grékmi 
1:0 a  obsadili 4. miesto. 
Bánovský okres reprezento-
vali: Kušnier, Griač, Malinký, 
Lenko, Lehocký, Lauš, 
Melas, Michalička, Bakyta, 
Sečanský, Chocina, Ďuračka, 
Rurák, Zita, Záboj a Hruška. 
Spomienky boli krásne, veď 
taký úspech sa nerodí ľahko. 
Ďalší krásny úspech sme 
získali v roku 2006 v Spišskej 
Novej Vsi, kedy sme ešte raz 
získali titul MSR učiteľov vo 
futbale. Marek Hruška

Výbor Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých č. 1  
v Bánovciach nad Bebravou aj 
tento rok pripravil množstvo 
výletov za zdravím a spozná-
vaním doma i  v  zahraničí. 
Okrem tých jarných, ktoré 
už majú za  sebou, v  letných  
mesiacoch (2. a  16. jún,  14. 
a  28. júl, 11. a  25. august) 

plánujú celodenné pobyty 
v  liečivých vodách kúpaliska 
Podhájska. Aj tento rok 
strávia spoločne dovolenku 
pri mori v  talianskom 
Rimini  v termíne od  22. júna 
do 1. júla. Historická Krem-
nica a  jej tradičný jarmok 
bude cieľom ich výletu 
21. júla. Vychýrenú ZOO 

v  Lešnej pri Zlíne navštívia 
4. augusta. Až päťdňový 
zájazd pripravujú od 3. do 7. 
septembra do  Nemecka 
na  pekné miesta Saského 
Švajčiarska – do miest Morin-
tzburg, Berlín, Postupim, 
Míseň, Drážďany. Dvadsia-
teho októbra to bude opäť 
Poľsko...  Bližšie informácie 

o  akciách sa môžete dozve-
dieť každý pracovný deň 
okrem stredy od  11. do  13. 
hodiny v  Klube dôchodcov, 
ktorý od decembra minulého 
roka funguje  v  budove 
bývalej priemyslovky (vchod 
od parku)  alebo na telefóne 
0908 414 414, 0907 493 081. 

 (szzp)
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